
Meland kommune

Møteprotokoll
for

Kommunestyret

Møtedato: 15.05.2019
Møtestad: Kommunestyresalen
Møtetid: 15.00 -18.55

Møtet vart styrt av ordførar Øyvind H. Oddekalv, AP.

Medlemmene var innkalla i skriv dat. 8. mai 2019 og møtet var kunngjort i pressa 02.05.2019.

I starten av møtet framførte 2 elevar frå Meland kulturskule musikkstykke på gitar og song.

Representantar frå FAU, SU og elevrådet ved Meland ungdomsskule informerte om plassmangel og
tilstand på skulen.
Skriv vart delt ut i møte.

Ved opprop var 26 av 27 medlemmer til stades, møtande varafolk medrekna.
Åse Sudmann, AP kom kl. 15.55.

Fredrik Seliussen, H vart erklært inhabil ved handsaming av sak 18/2019.
Marthe Aadland, H møtte til sak 18/2019.

Anne Grete Eide, AP var ikkje til stades ved handsaming av sak 21/2019.

Av 27 medlemmer var 26 til stades ved handsaming av sak 12/2019 -21/2019.
Av 27 medlemmer var 27 til stadesvedhansaming av sak 22/2019 -27/2019.

Kommunestyret hadde pause frå kl. 16:40 -16:45 og frå kl. 18:00 -18:10.
Det vart halde gruppemøte frå kl. 16:50 -17:00.

Møtedeltakarar Parti Rolle
Øyvind H. Oddekalv AP Ordførar
Nils Marton Aadland H Varaordførar
Anne Grete Eide AP Medlem
Erling Rønnestad KRF Medlem
Tormod Skurtveit AP Medlem
Kjersti Vikebø Nesse AP Medlem
Asbjørn Larsen AP Medlem
Tom Inge Karlsen AP Medlem
Åse Nina Sudmann AP Medlem
Øystein Berland Blom H Medlem
Mabel Johansen H Medlem
Thomas H. Wallem H Medlem
Fredrik Seliussen H Medlem
Sigmund Larsen FrP Medlem
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Øyvind Bratshaug FrP Medlem 

Henriette Fennelly FrP Medlem 

Ørjan Evald Kristiansen Uavh Medlem 

Sølvi Norunn Knudsen SP Medlem 

Marit Samnøy Jøssang KRF Medlem 

Stian Lavik KRF Medlem 

Silje Ingelin Sæterstøl V Medlem 

Beate Seveline Eknes Uavh Medlem 

Leif Johnsen MDG Medlem 

Åshild Aamli MDG Medlem 

Marthe Aadland H Varamedlem 

Astrid Anne Fjeldstad SP Varamedlem 

Bente Oliversen Sagstad SP Varamedlem 

Tore Eugen Hansen BF Varamedlem 

  

Forfall meldt frå følgjande medl. Parti 

Morten Klementsen BF 

Per Kristian Holmetun SP 

Rune Lekven Skår SP 

 

 
Desse møtte frå administrasjonen: Rådmann Martin W. Kulild, sektorsjef teknisk Anny Bastesen og 
økonomisjef Per Inge Olsen. 
 
 
Protokollførar: Randi Hilland 
 
 

20. mai 2019 
 
 

Øyvind H. Oddekalv 
ordførar 

 
 
 
 

Randi Hilland 
Konsulent 
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Sakliste 
Saknr Tittel 
        

12/2019 Godkjenning av innkalling og sakliste 

13/2019 Godkjenning av møteprotokoll 

14/2019 Referatsaker 

15/2019 Orientering om status Alver kommune 

16/2019 Rekneskap og Årsmelding 2018 for Meland kommune 

17/2019 Overføring investeringsmidlar frå 2018 til budsjett 2019 

18/2019 Korrigering av satsar for tilskot til private barnehagar i 2019 

19/2019 Utviding av IKT Nordhordland kommunalt oppgåvefellesskap med kommunane 

Austevoll, Gulen og Samnanger 

20/2019 Intensjonsavtale om bygging av ny arbeidskyrkje på Frekhaug 

21/2019 Spelemidlar til lokale kulturbygg - desentralisert ordning 2019 

22/2019 Bortfall av bompengefritak for nullutsleppskøyretøy - Nordhordlandspakken 

23/2019 Framhald av anbod for reinhaldstenester ved skulane i Meland frå 2020, ny utlysing 

24/2019 Reguleringsplan for Fossesjøen - avvist for 1. gongshandsaming og offentleg ettersyn 

25/2019 Interpellasjon om tiltak mot insektsdød 

26/2019 Interpellasjon om endring av kantslåttrutinar 

27/2019 Uttale til framlegg om å etablere bomstasjon ved Nordhordlandsbrua (Klauvaneset) 

  
  



4 
 

 

12/2019: Godkjenning av innkalling og sakliste 
 

Rådmannen sitt framlegg: 
Innkalling og sakliste vert godkjent. 

 
 

 
 

 
15.05.2019 KOMMUNESTYRET 
      
Nils Marton Aadland, H varsla at han vil ha ekstrasak om framlegg til å etablere bomstasjon ved 
Nordhordlandsbrua (Klauvaneset). 
 
KS - 12/2019 SAMRØYSTES VEDTAK: 
Innkalling og sakliste med to ekstrasaker og ekstrasak oppmeldt i møte vert godkjent. 
 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

13/2019: Godkjenning av møteprotokoll 
 

Rådmannen sitt framlegg: 
Møteprotokoll frå møte 06.03.2019vert godkjent. 

 
15.05.2019 KOMMUNESTYRET 
 
 
KS - 13/2019 SAMRØYSTES VEDTAK: 
Møteprotokoll frå møte 06.03.2019 vert godkjent. 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

14/2019: Referatsaker 
 

Rådmannen sitt framlegg: 
Meldingane vert tekne til orientering. 

 
15.05.2019 KOMMUNESTYRET 
 
 
KS - 14/2019 SAMRØYSTES VEDTAK: 
Meldingane vert tekne til orientering. 
 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
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15/2019: Orientering om status Alver kommune 
 

Rådmannen sitt framlegg: 
Orienteringane vert tekne til vitande 

 
15.05.2019 KOMMUNESTYRET 
Ordførar orienterte frå ei to siste møta i Fellesnemnda, der m.a. desse sakene vart tekne opp: 

·  ordførarkjede  
·  uttale om reglement 
·  økonomi - budsjett 
·  eigarskapsmelding 
·  Revisjonsordning 
·  Innbyggarrettleiing 

 
Leiar av programkontoert, Ørjan Raknes Forthun vil kome på neste møte i kommunstyret og 
orientere om status. 
 
KS - 15/2019 SAMRØYSTES VEDTAK: 
Orienteringane vert tekne til vitande 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

16/2019: Rekneskap og Årsmelding 2018 for Meland kommune 
 

Rådmannen sitt framlegg: 
Kommunestyret godkjenner rekneskapen for Meland kommune for 2018 i samsvar med revisor si 
melding, med eit rekneskapsmessig resultat kr 0,- etter disponeringar. 

 
24.04.2019 FORMANNSKAPET 
Rådmannen orienterte. 
 
FS - 25/2019 SAMRØYSTES FRAMLEGG TIL VEDTAK: 
Kommunestyret godkjenner rekneskapen for Meland kommune for 2018 i samsvar med revisor si 
melding, med eit rekneskapsmessig resultat kr 0,- etter disponeringar. 

 
15.05.2019 KOMMUNESTYRET 
 
 
KS - 16/2019 SAMRØYSTES VEDTAK: 
Kommunestyret godkjenner rekneskapen for Meland kommune for 2018 i samsvar med revisor si 
melding, med eit rekneskapsmessig resultat kr 0,- etter disponeringar. 
 
 
 
 
 
 
 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
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17/2019: Overføring investeringsmidlar frå 2018 til budsjett 2019 
 

Rådmannen sitt framlegg: 
Investeringsramme for 2019 aukar samla med kr 45,2 mill, opp frå kr 216,2 mill til kr 261,4  mill. 

Kommunestyret overførar kr 45,0 mill av investeringsbudjettet i 2018 til 2019. 

Kommunestyret løyver inntil kr 250.000,- som anleggsbidrag til vassleidning til 
Håøya/Kommandantboligen.   

Samla budsjettauke kr 45,2 mill er finansiert med auka mva-refusjon kr 4,4 mill, bruk av disp.og 
kapital fond kr 0,7 mill og auke i bruk av lånemidlar kr 40,1 mill. 

 
24.04.2019 FORMANNSKAPET 
 
 
FS - 26/2019 SAMRØYSTES FRAMLEGG TIL VEDTAK: 
Investeringsramme for 2019 aukar samla med kr 45,2 mill, opp frå kr 216,2 mill til kr 261,4  mill. 

Kommunestyret overførar kr 45,0 mill av investeringsbudjettet i 2018 til 2019. 

Kommunestyret løyver inntil kr 250.000,- som anleggsbidrag til vassleidning til 
Håøya/Kommandantboligen.   

Samla budsjettauke kr 45,2 mill er finansiert med auka mva-refusjon kr 4,4 mill, bruk av disp.og 
kapital fond kr 0,7 mill og auke i bruk av lånemidlar kr 40,1 mill. 

 
15.05.2019 KOMMUNESTYRET 
 
 
KS - 17/2019 SAMRØYSTES VEDTAK: 
Investeringsramme for 2019 aukar samla med kr 45,2 mill, opp frå kr 216,2 mill til kr 261,4  mill. 

Kommunestyret overførar kr 45,0 mill av investeringsbudjettet i 2018 til 2019. 

Kommunestyret løyver inntil kr 250.000,- som anleggsbidrag til vassleidning til 
Håøya/Kommandantboligen.   

Samla budsjettauke kr 45,2 mill er finansiert med auka mva-refusjon kr 4,4 mill, bruk av disp.og 
kapital fond kr 0,7 mill og auke i bruk av lånemidlar kr 40,1 mill. 

 
 
 
 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
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18/2019: Korrigering av satsar for tilskot til private barnehagar i 2019

Rådmannen sitt framlegg:
Kommunestyret godkjenner følgjande korigerte tilskotstsar til private barnehagar i 2019:

24.04.2019 FORMANNSKAPET

FS- 27/2019 SAMRØYSTES FRAMLEGG TIL VEDTAK:
Kommunestyret godkjenner følgjande korigerte tilskotstsar til private barnehagar i 2019:

15.05.2019 KOMMUNESTYRET

Fredrik Seliussen, H hadde varsla at han ville ha sin habilitet vurdert, då han er eigar og styremedlem
i Drømmmehagen barnehage.

Fredrik Seliussen gjekk frå ved handsaming av habilitetsspørsmålet.
Marthe Aadland, H tok sete.

Ordførar gjorde framlegg om at Fredrik Seliussen vart eklært inhabil med tilvisning til forvaltingslova
§ 6.1 e nr. 1.

Avrøysting:
Med tilvisning til forvaltningslova § 6 e nr. 1 vart Fredrik Seliussen samrøystes erklært inhabil.

Marthe Aadland tok del i handsaming av saka.

Formannskapet sitt framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke.
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KS- 18/2019 SAMRØYSTES VEDTAK:
Kommunestyret godkjenner følgjande korigerte tilskotstsar til private barnehagar i 2019:

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

19/2019: Utviding av IKT Nordhordland kommunalt oppgåvefellesskap med kommunane
Austevoll, Gulen og Samnanger

Rådmannen sitt framlegg:
1. Meland kommunestyre vedtar at IKT Nordhordland kommunalt oppgåvefellesskap vert

utvida med kommunane Austevoll, Gulen og Samnanger.
2. Meland kommunestyre vedtar samarbeidsavtalen for IKT Nordhordland kommunalt

oppgåvefellesskap slik den ligg føre.

24.04.2019 FORMANNSKAPET

Avrøysting:
Rådmannen sitt framlegg til vedtak fekk 6 røyster for, (2 AP, H, KrF, SP, V), 1 røyst mot, (FrP), og er
såleis vedteke.

FS- 28/2019 FRAMLEGG TIL VEDTAK (MOT 1 RØYST):
1. Meland kommunestyre vedtar at IKT Nordhordland kommunalt oppgåvefellesskap vert

utvida med kommunane Austevoll, Gulen og Samnanger.
2. Meland kommunestyre vedtar samarbeidsavtalen for IKT Nordhordland kommunalt

oppgåvefellesskap slik den ligg føre.

15.05.2019 KOMMUNESTYRET
Avrøysting:
Formannskapet sitt framlegg til vedtak fekk 25 røyster for, (6 AP, 5 H, 3 SP, 3 KrF, 2 FrP, 1 V, 2
MDG, 2 Uavh, 1 BF), 1 røyst mot, (FrP), og er såleis vedteke.
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KS - 19/2019 VEDTAK (MOT 1 RØYST): 
1. Meland kommunestyre vedtar at IKT Nordhordland kommunalt oppgåvefellesskap vert 

utvida med kommunane Austevoll, Gulen og Samnanger.   
2. Meland kommunestyre vedtar samarbeidsavtalen  for IKT Nordhordland kommunalt 

oppgåvefellesskap slik den ligg føre.  
 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

20/2019: Intensjonsavtale om bygging av ny arbeidskyrkje på Frekhaug 
 

Rådmannen sitt framlegg: 
1. Meland kommunestyre godkjenner rådmannens framlegg til intensjonsavtale og at det 

inngås intensjonsavtale med Meland soneråd om bygging av ny arbeidskyrkje på 
Frekhaug. 

2. Avtalen skal følgje med inn i nye Alver kommune.  

 
24.04.2019 FORMANNSKAPET 
 
Framlegg til vedtak frå Marit Jøssang, KrF: 

1. Meland kommunestyre godkjenner Meland sokneråd sitt framlegg til intensjonsavtale og at 
det inngås intensjonsavtale med Meland soKneråd om bygging av ny arbeidskyrkje på 
Frekhaug. 

2. Avtalen skal følgje med inn i nye Alver kommune.  

Framlegg til vedtak frå AP v/Øyvind Oddekalv: 

Meland kommunestyret ber om at saka blir tatt opp igjen i Alver kommune. 

Det vart føreteke prøverøysting: 
Framlegg til vedtak frå Arbeiderpartiet fekk 2 røyster for, (AP). 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak fekk 3 røyster for, (2 AP, H). 
Marit Jøssang sitt framlegg til vedtak fekk 3 røyster for, (KrF, SP, FrP). 
 
 
Avrøysting: 
Framlegg til vedtak frå Arbeiderpartiet fekk 2 røyster for, (AP), 4 røyster mot, (H, SP, FrP, Krf) og 
fall. 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak fekk 0 røyster for, 6 røyster mot, (2 AP, H, SP, KrF, FrP), og fall. 
Marit Jøssang sitt framlegg til vedtak fekk 4 røyster for, (KrF, H, SP, FrP), 2 røyster mot, (AP), og er 
spleis vedteke. 
 
 
FS - 29/2019FRAMLEGG TIL VEDTAK (MOT 2 RØYSTER): 

1. Meland kommunestyre godkjenner Meland sokneråd sitt framlegg til intensjonsavtale og at 
det inngås intensjonsavtale med Meland soneråd om bygging av ny arbeidskyrkje på 
Frekhaug. 

2. Avtalen skal følgje med inn i nye Alver kommune.  
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15.05.2019 KOMMUNESTYRET 
 
Rådmann artin W. Kulild orienterte. 
 
Tilleggsframlegg til vedtak nytt punkt 3 frå Øyvind Bratshaug, FrP: 
Det er en forutsetning at tomten blir brukt til formålet. 
 
Tilleggsframlegg frå Nils Marton Aadland, H 
Pkt 6 - i avtalen - Soknerådet kan for eiga rekning setje i gang med prosjektering av ny arbeidskyrkje 
når tomt er avklart. 
 
Tilleggsframlegg frå Ørjan Kristiansen, Uavh: 
Pkt Y: Om ikkje kyrkja er bygd innan 2040, kan kommunen kreve tomten tilbakeført kommunalt eige 
utan vidare vederlag. 
 
Framlegg til vedtak frå AP: 
Meland kommunestyre ber om at saka blir tatt opp igjen i Alver kommune. 
 
Avrøysting: 
Framlegg til vedtak frå AP fekk 11 røyster for, (6 AP, 1 V, 1 BF, 1 FrP, 2 Uavh), 15 mot, og fall. 
Formannskapet sitt framlegg til vedtak fekk 15 røyster for, (5H, 3 SP, 3 KrF, 2 FrP, 2 MDG), og er 
såleis vedteke. 
Tilleggsframlegg frå Øyvind Bratshaug fekk 24 røyster for, (5 H, 4 AP, 3 SP, 3 FrP, 3 KrF, 2 MDG,  
2 Uavh, 1 V, 1 BF), 
2 røyster mot (AP), og er såleis vedteke. 
Tilleggsframlegg frå Nils Marton Aadland vart samrøystes vedteke. 
Framlegg til vedtak frå Ørjan Kristiansen fekk 18 røyster for, (6 AP, 5 H, 1 FrP, 2 MDG, 1 V, 2 Uavh,  
1 BF), 8 røyster mot, ( 2 FrP, 3 KrF, 3 SP), og er såleis vedteke. 
 
 
 
 
KS - 20/2019 VEDTAK: 

1. Meland kommunestyre godkjenner Meland sokneråd sitt framlegg til intensjonsavtale og at 
det inngås intensjonsavtale med Meland sokneråd om bygging av ny arbeidskyrkje på 
Frekhaug. 
 

2. Avtalen skal følgje med inn i nye Alver kommune. Pkt Y:  

3. Det er en forutsetning at tomten blir brukt til formålet. 

Pkt 6 - i avtalen - Soknerådet kan for eiga rekning setje i gang med prosjektering av ny arbeidskyrkje 
når tomt er avklart. 
 
Pkt Y: Om ikkje kyrkja er bygd innan 2040, kan kommunen kreve tomten tilbakeført kommunalt eige 
utan vidare vederlag. 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
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21/2019: Spelemidlar til lokale kulturbygg - desentralisert ordning 2019 
 

Rådmannen sitt framlegg: 
Kommunestyret gir prioritet 1 til søknaden Meieriet Frekhaug, gjeldande ordninga om 
spelemidlar til lokale kulturbygg, desentralisert ordning for 2019 

 

 
02.04.2019 UTVAL FOR LEVEKÅR 
Leiar kultur Eirik Utne orienterte. 
 
ULK - 11/2019 SAMRØYSTES FRAMLEGG TIL VEDTAK: 

Kommunestyret gir prioritet 1 til søknaden Meieriet Frekhaug, gjeldande ordninga om 
spelemidlar til lokale kulturbygg, desentralisert ordning for 2019. 

 

 
15.05.2019 KOMMUNESTYRET 
 
 
KS - 21/2019 SAMRØYSTES VEDTAK: 

Kommunestyret gir prioritet 1 til søknaden Meieriet Frekhaug, gjeldande ordninga om 
spelemidlar til lokale kulturbygg, desentralisert ordning for 2019. 

 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

22/2019: Bortfall av bompengefritak for nullutsleppskøyretøy - Nordhordlandspakken 
 

Rådmannen sitt framlegg: 
Det vert innført bompengeavgift for nullutsleppskøyretøy i Nordhordlandspakken. 
Nullutsleppskøyretøy til og med 3500 kg skal betala 50 prosent av taksten til takstgruppe 1 etter 
brikkerabatt.  
Nullutsleppskøyretøy i takstgruppe 2 skal betale 0 pst. av taksten til takstgruppe 2. 

 
24.04.2019 FORMANNSKAPET 
 
 
Avrøysting: 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak fekk 5 røyster for, (2 AP, H, SP, KrF), 1 røyst mot, (FrP), og er 
såleis vedteke. 
 
FS - 30/2019 FRAMLEGG TIL VEDTAK (MOT 1 RØYST): 
Det vert innført bompengeavgift for nullutsleppskøyretøy i Nordhordlandspakken. 
Nullutsleppskøyretøy til og med 3500 kg skal betala 50 prosent av taksten til takstgruppe 1 etter 
brikkerabatt.  
Nullutsleppskøyretøy i takstgruppe 2 skal betale 0 pst. av taksten til takstgruppe 2. 

 
15.05.2019 KOMMUNESTYRET 
 
Protokolltilførsel frå Øyvind Bratshaug, FrP: 
Avtalen for Nordhordlandspakken sies opp for å få ny behandling basert på oppdaterte og realistiske 
kostnadsprognoser. 
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Protokolltilførsel frå Ørjan Kristiansen, Uavh, som AP, H, SP, KrF, MDG, V, BF og Uavh stiller seg 
bak: 
Kommunestyret stiller seg positiv til hyppigere avgangar med snøggbåt frå Frekhaug for å 
kompensere for påfølgjande auka trykk på denne. 
 
 
Avrøysting: 
Formannskapet sitt framlegg til vedtak fekk 24 røyster for, (AP, H, SP, KrF, MDG, V, BF, Uavh),  
3 røyster mot (FrP), og er såleis vedteke. 
 
KS - 22/2019 VEDTAK (MOT 3 RØYSTER): 
Det vert innført bompengeavgift for nullutsleppskøyretøy i Nordhordlandspakken. 
Nullutsleppskøyretøy til og med 3500 kg skal betala 50 prosent av taksten til takstgruppe 1 etter 
brikkerabatt.  
Nullutsleppskøyretøy i takstgruppe 2 skal betale 0 pst. av taksten til takstgruppe 2. 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

23/2019: Framhald av anbod for reinhaldstenester ved skulane i Meland frå 2020, ny 
utlysing 
 

Rådmannen sitt framlegg: 
Kommunestyret i Meland tek saka til orientering. 

 

 
24.04.2019 FORMANNSKAPET 
 
Framlegg til vedtak frå AP og SP: 
Meland kommunestyre ønskjer at alt reinhald skal utførast av kommunalt tilsette reinhaldarar frå 
1.1.2020. 
Rådmannen vert beden om å gjennomføre dette, og at det vert nytta verksemdsoverdraging i denne 
prosessen.  
 
Avrøysting: 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak fekk 3 røyster for, (H, FrP, KrF), 3 røyster mot, og fall. 
Framlegg til vedtak frå AP og SP fekk 3 røyster for, (2 AP, SP), 3 røyster mot, (H, FrP, KrF), og med 
ordførar si dobbeltstemme vart dette framlegget vedteke. 
 
 
 
FS - 31/2019 FRAMLEGG TIL VEDTAK (MOT 3 RØYSTER): 
Meland kommunestyre ønskjer at alt reinhald skal utførast av kommunalt tilsette reinhaldarar frå 
1.1.2020. 
Rådmannen vert beden om å gjennomføre dette, og at det vert nytta verksemdsoverdraging i denne 
prosessen.  
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15.05.2019 KOMMUNESTYRET 
 
Øyvind Bratshaug, FrP fremja rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
 
Kommunestyret i Meland tek saka til orientering. 
 
Avrøysting: 
Formannskapet sitt framlegg til vedtak fekk 16 røyster for, (7 Ap, 3 SP, 3 KrF, 2 MDG, 1 BF), 11 
røyster mot, og er såleis vedteke. 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak fekk 11 røyster for, (5H, 3 frP, 1 V, 2 Uavh), 16 røyster mot, og 
fall. 
 
KS - 23/2019 VEDTAK (MOT 11 RØYSTER): 
Meland kommunestyre ønskjer at alt reinhald skal utførast av kommunalt tilsette reinhaldarar frå 
1.1.2020. 
Rådmannen vert beden om å gjennomføre dette, og at det vert nytta verksemdsoverdraging i denne 
prosessen.  
 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

24/2019: Reguleringsplan for Fossesjøen - avvist for 1. gongshandsaming og offentleg 
ettersyn 
 

Rådmannen sitt framlegg: 
«I medhald av plan- og bygningslova § 12-11, finn ikkje kommunestyret grunnlag for å leggje 
følgjande forslag til reguleringsplan ut til offentleg ettersyn: 

Reguleringsplan for Fossesjøen, planid. 1256 2015 0004, vist på plankart sist. datert 12.2.2019, med 
tilhøyrande føresegner datert 13.2.2019. 

Det vert vist til saksutgreiing og vurdering ovanfor». 

 
07.05.2019 UTVAL FOR DRIFT OG UTVIKLING 
 
Framlegg til vedtak frå Mabel Johansen, H: 
I medhald av plan- og bygningslova § 12-11, legg Utval for drift og utvikling forslag til reguleringsplan 
for Fossesjøen, planid. 1256 2015 0004, vist på plankart sist. datert 12.2.2019, med tilhøyrande 
føresegner datert 13.2.2019 ut til offentleg ettersyn. 
 
Det blir lagt til grunn at noverande gang- og sykkelveg frå Frekhaug senter over Bustølen til Sagstad 
skule blir nytta inntil ny gang- og sykkelveg frå Frekhaug senter til Sagstad skule er ferdigstilt. 
 
Avrøysting: 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak fekk 6 røyster for, (3 AP, MDG, KrF, FrP), 3 røyster mot og er 
såleis vedteke. 
Framlegg til vedtak frå Mabel Johansen fekk 3 røyster for, (2 H, SP), 6 røyster mot, og fall. 
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UDU - 39/2019 FRAMLEGG TIL VEDTAK (MOT 3 RØYSTER): 
I medhald av plan- og bygningslova § 12-11, finn ikkje kommunestyret grunnlag for å leggje følgjande 
forslag til reguleringsplan ut til offentleg ettersyn: 

Reguleringsplan for Fossesjøen, planid. 1256 2015 0004, vist på plankart sist. datert 12.2.2019, med 
tilhøyrande føresegner datert 13.2.2019. 

Det vert vist til saksutgreiing og vurdering ovanfor. 

 

 
15.05.2019 KOMMUNESTYRET 
 
Framlegg til vedtak frå Mabel Johansen, H: 
I medhald av plan- og bygningslova § 12-11, legg kommunestyret forslag til reguleringsplan for 
Fossesjøen, planid. 1256 2015 0004, vist på plankart sist. datert 12.2.2019, med tilhøyrande 
føresegner datert 13.2.2019 ut til offentleg ettersyn. 
 
Det blir lagt til grunn at noverande gang- og sykkelveg frå Frekhaug senter over Bustølen til Sagstad 
skule blir nytta inntil ny gang- og sykkelveg frå Frekhaug senter til Sagstad skule er ferdigstilt. 
 
Avrøysting: 
Utval for drift og utvikling sitt framlegg til vedtak fekk 5 røyster for, (1 KrF, 1 AP, 2 MDG, 1 BF), 22 
røyster mot, og fall. 
Framlegg til vedtak frå Mabel Johansen fekk 22 røyster for (6 AP, 5 H, 3 FrP, 2 KrF, 3 SP, 1 V, 2 
Uavh), 5 røyster mot, og er såleis vedteke. 
 
 
KS - 24/2019 VEDTAK (MOT 5 RØYSTER): 
I medhald av plan- og bygningslova § 12-11, legg kommunestyret forslag til reguleringsplan for 
Fossesjøen, planid. 1256 2015 0004, vist på plankart sist. datert 12.2.2019, med tilhøyrande 
føresegner datert 13.2.2019 ut til offentleg ettersyn. 
 
Det blir lagt til grunn at noverande gang- og sykkelveg frå Frekhaug senter over Bustølen til Sagstad 
skule blir nytta inntil ny gang- og sykkelveg frå Frekhaug senter til Sagstad skule er ferdigstilt. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

25/2019: Interpellasjon om tiltak mot insektsdød 
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Rådmannen sitt framlegg: 
 

 
15.05.2019 KOMMUNESTYRET 
 
Svar på interpellasjon om tiltak mot insektdød 
 
Denne interpellasjonen frå representanten Leif Johnsen frå MDG tar utgangspunkt i rapporten frå FN 
sitt naturpanel som kom  6. mai. Her blir tapet av natur sett på som ein like stor trussel som 
klimaendringar, ikkje minst blir insektdød påpeikt som noko som kan føre økologigk kollaps. M.a. er 
opptil ein million artar i fare for å bli utrydda. 
 
Ordførar delar bekymringa til representanten Johnsen, og det er ikkje lysteleg å lese rapporten frå FN 
sitt naturpanel. Så det er viktig at desse utfordringane og blir tatt opp lokalt. 
Representanten listar opp ei rekkje tiltak som MDG Meland ønskjer å få innført i Alver kommune, og 
interpellasjonen blir erstatta med at representanten spør kva tiltak ordføraren ser det som mogleg å 
innføre i år. 
 
Det er vanskeleg for ordføraren å vurdere dei ulike tiltaka, både ut frå reint faglege kriteria, og kva 
som er praktisk mogleg å få til. Det er heller ikkje definert eit klart mål for dei ulike tiltaka. Og det er 
ikkje grunngjeve kva som er bakgrunnen for at desse tiltaka blir trekte fram særskilt.  
Men det er klart at vi, som eg sa tidlegare, også må ha fokus på dette lokalt. Derfor meiner ordførar 
at vi må få vurdert tiltaka, med tanke på innføring i Alver kommune. Det er naturleg at politikarane i 
det nye kommunestyret kan vedta tiltak meir heilskapleg, gjerne gjennom ein plan. Intensjonsavtalen 
slår m.a. fast at det skal utarbeidast ein klima- og miljøplan. 
Når det gjeld Meland kommune har vi allereie fokus på problemstillinga og det er sett på ulike tiltak. 
Her kan nemnast at kommunen har slutta å bruke sprøytemiddel og at ein er i ferd med å kjøpe inn 
Heetweed-maskin, finansieringa til dette er på plass. Det er også planlagt å gå over til «smart 
kantslått» på dei kommunale vegane i 2019, og dei planlegg samtidig for 2020. 
Mitt forslag er at kommunestyret oversender tiltakslista til rådmannen med mål om at vi dei blir 
vurdert innført i Alver kommune. 
 
 
Øyvind H. Oddekalv, AP 
Ordførar 
 
Ordførar sitt framlegg om å oversende tiltakslista til rådmannen vart samrøystes vedteke. 
 
 
KS - 25/2019 SAMRØYSTES VEDTAK: 
Kommunestyret oversender tiltakslista til rådmannen med mål om at vi dei blir vurdert innført i Alver 
kommune. 
 
 
 
 
 
 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
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26/2019: Interpellasjon om endring av kantslåttrutinar 
 

Rådmannen sitt framlegg: 
 

 
15.05.2019 KOMMUNESTYRET 
Svar på interpellasjon om endring av kantslåttrutinar 
Denne interpellasjonen frå representanten Sølvi Knudsen frå Sp og representanten Leif Johnsen frå 
MDG gjeld konkret eitt av tiltaka frå interpellasjonen om tiltak mot insektdød, innføring av såkalla 
«smart kantslått». Dette vil vere eit svært viktig tiltak med tanke på å oppretthalde leveområda til 
insekt, tap av leveområde er ein viktig faktor bak insektdød. 
Som eg svarte i førre interpellasjon så er dette under planlegging og vil innførast av kommunen, 
allereie no i 2019. Eg heiar på rådmannen og teknisk slik at vi får dette til på best mogleg måte. 
 
 
Øyvind H. Oddekalv, AP 
Ordførar 
 
 
KS - 26/2019 VEDTAK: 
 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

27/2019: Uttale til framlegg om å etablere bomstasjon ved Nordhordlandsbrua 
(Klauvaneset) 
 

Rådmannen sitt framlegg: 
 

 
15.05.2019 KOMMUNESTYRET 
 
Framlegg til vedtak frå Nils Marton Aadland, H: 
Meland kommunestyre oppmodar Statens vegvesen om å stanse arbeida med å etablere nye 
bomstasjonar på Flatøy inntil byrådet i Bergen sitt framlegg om å etablere bomstasjon ved 
Nordhordlandsbrua er avklåra. 
Dersom byrådet sitt framlegg blir vedtatt i Bergen bystyre og i Hordaland fylkesting må det etablerast 
ordningar der ein vurderer bompengeinnkrevjinga i Bergensområdet under eitt. 
 
Framlegg til vedtak frå Stian Lavik, KrF: 
Kommunestyret i Meland reagerer på framgangsmåten til Bergen kommune i samband med å flytta 
bomstasjon til Klauvaneset. Det er ikkje rett å flytta belastninga frå Åsane til dei som bur i 
Nordhordland. Vi vil gå i dialog med dei andre Alver-kommunane for å drøfta korleis vi skal ta opp 
saka med Bergen og fylkeskommunen. 
 
Dersom byrådet sitt framlegg blir vedtatt i Bergen bystyre og i Hordaland fylkesting må det etablerast 
ordningar der ein vurderer bompengeinnkrevjinga i Bergensområdet under eitt. 

Framlegg til vedtak i møte: 
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Formannskapet får fullmakt til å gje ein uttale i saka. Framlegg til vedtak vert oversendt 
formannskapet. 

Avrøysting: 
Oversendingsframlegget vart samrøystes vedteke. 
 

 
 
KS - 27/2019 SAMRØYSTES VEDTAK: 
Formannskapet får fullmakt til å gje ein uttale i saka. Framlegg til vedtak vert oversendt 
formannskapet. 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
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